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СКЛАДОВІ ВНУТРІШНЬОСПІЛКОВОЇ РОБОТИ

Профсоюз — ваш надежный союзник Профсоюз — ваш надежный союзник 
Что такое профсоюз?

Это добровольная и неп-
рибыльная общественная
организация, объединяю-
щая работников для ре-
шения насущных и важных
проблем по роду их про-
фессиональной деятель-
ности. Профсоюз сегодня
является единственной об-
щественной организацией,
имеющей право по закону и
способной на деле пред-
ставлять интересы и защи-
щать права работников.

Сегодня мы расска-
жем об одной из комис-
сий профсоюзного коми-
тета Запорожской АЭС.
Это комиссия по внутри-
союзной работе, которую
возглавляет начальник ла-
боратории эксплуатации
информационных систем
службы информационных
технологий Вера Нико-
лаевна Емченко.

Основная цель комис-
сии — оказание практиче-
ской и методической помо-
щи профсоюзному активу
подразделений станции в их
организационной работе,
проведение среди членов
профсоюза разъяснитель-
ной работы: освещение ро-
ли и задач профсоюза,
мотивации членства, а так-
же информирование о пра-
вах, обязанностях и преиму-
ществах членов профсоюза.

«Наша деятельность на-
чинается, прежде всего, с
разъяснительной работы, —
рассказывает Вера Нико-
лаевна. — Мы опираемся на
основополагающие доку-
менты — Закон Украины
«Про професійні спілки, їх
права та гарантії діяльності»,
Устав Профессионального
союза работников атомной
энергетики и промышленно-
сти Украины, а также множе-
ство подзаконых актов и
инструкций».

Используя ресурсы
средств массовой инфор-

мации, локальной сети За-
порожской АЭС, комиссия
информирует членов проф-
союза о работе профкома.
Главенствующее место в
деятельности комиссии от-
водится подготовке и про-
ведению профсоюзных кон-
ференций и конференций
трудового коллектива по
заключению и выполне-
нию коллективного догово-
ра между представителем
собственника и трудовым
коллективом, в котором про-
писаны все социальные
гарантии для работников
атомной электростанции.

«Наш колдоговор — это
кропотливый многолетний
труд коллектива станции и,
конечно же, профсоюзного
актива, — подчеркивает Ве-
ра Николаевна. — И если в
нем происходят какие-то
изменения, то они, как пра-
вило, направлены в сторону
улучшения социально-эко-
номических гарантий, при
этом никогда не идут вра-
зрез с действующим зако-
нодательством».

Еще одно направление
работы комиссии по внутри-
союзной работе касается
оказания методической по-
мощи всем председателям

цеховых профсоюзных ор-
ганизаций. Члены комиссии
проверяют правильность ве-
дения документации, и если
выявляют какие-то наруше-
ния, предлагают образцы
документов и рассказывают,
как правильно организовать
и вести делопроизводство,
чтобы совершенствовать
работу цеховой профсоюз-
ной организации.

Планируется работа
профкома первичной проф-
союзной организации Запо-
рожской АЭС и обучение
профсоюзного актива вме-
сте с другими комиссиями.
Необходимость в этом есть
всегда, потому что, во-пер-
вых, законодательство вре-
мя от времени претерпева-
ет некоторые изменения,
во-вторых, избираются но-
вые председатели цеховых
комитетов, которых необхо-
димо научить работать.
Обучение проводится по
графику, утвержденному
профсоюзным комитетом.
Формирование тем про-
исходит в процессе беседы
с председателями цеховых
профсоюзных организаций
и председателями комис-
сий профкома. При необхо-
димости в процесс обуче-
ния включаются юрист и
технический инспектор тру-
да Атомпрофсоюза Украи-
ны, психологи учебно-тре-
нировочного центра.

Так или иначе, работа
комиссии по внутрисоюзной
работе направлена на фор-
мирование знаний, умений
и навыков профсоюзных ра-
ботников и активистов в
области организационной
работы. Она стремится нау-
чить профгруппоргов ори-
ентироваться в источниках
информации, определить
основные критерии эффек-
тивности информации, нау-
чить профактив работать с
информацией, получать и
передавать информацию

«сверху — вниз» и «снизу —
вверх».

Говоря о себе, Вера
Николаевна отмечает, что
стремление помогать лю-
дям — главный критерий в
желании быть профсоюз-
ным активистом. В 2002
году она стала председате-
лем цеховой профсоюзной
организации СИТ, а с октяб-
ря 2014-го возглавила ко-
миссию профкома по внут-
рисоюзной работе. 

«Все это определенно
занимает много личного вре-
мени, — говорит моя собе-
седница, — но если ты ви-
дишь, что можешь помочь
человеку справиться с его
проблемой, это всегда воо-
душевляет. В нашей комис-
сии девять человек, четверо
из которых специалисты
профкома. Они выполняют
всю кропотливую работу по
оформлению документов,
постановлений профкома,
ведут журналы входящих и
исходящих документов.

До меня комиссию воз-
главляла Татьяна Анато-
льевна Арнаутова. Я была ее
заместителем и теперь ста-
ла ее преемником. Татьяна
Анатольевна, безусловно,
грамотный специалист и
очень хороший наставник.
Она передала мне свой опыт,
за что я благодарна ей».

Если, почитав этот мате-
риал, вы решили стать чле-
ном профсоюза, то для это-
го необходимо обратиться в
цеховую профсоюзную ор-
ганизацию своего подраз-
деления и написать заявле-
ние. На заседании цехового
комитета заявление рас-
смотрят, и после решения о
принятии вас в члены проф-
союза понадобится напи-
сать заявление для отчисле-
ния профсоюзных взносов.
С этой минуты профсоюз —
ваш надежный союзник!

Лариса ЮРЬЕВА,
фото автора

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Єднає співпраця благодійного фонду й атомної профспілкової спільноти

Під час анексії Криму у
березні 2014-го не всі могли
усвідомити і логічно поясни-
ти ті дії, які застосовува-
ла Російська Федерація на
півострові. Натомість були
люди, які ясно розуміли, 
що саме там діється і які
наслідки від тих дій можливі
для України. Такі люди
знали, що потрібно борони-
ти країну, як і знали те, що
українське військо знищува-
лося вже багато років пос-
піль. 

Начальник автотранс-
портного господарства (АТГ)
Южно-Української АЕС Пет-
ро Якович Форостяний і під-
приємець Іван Олександ-
рович Кваша не змогли
стояти осторонь і разом з
іншими небайдужими горо-
дянами розпочали допомогу
армії. Уже наприкінці бе-
резня поїхали у Херсонську
область, де стояли військові
частини, і довідались, чого ж
саме бракує нашим воякам.
Активісти добре розуміли,

що часу на роздуми немає
зовсім, а тому — взялися
поставляти військовим усе,
чого ті потребували. А пот-
ребувала наша армія на той
час практично всього: від
продуктів харчування і об-
мундирування — до техніч-
них засобів, таких як теп-
ловізори, прилади нічного
бачення тощо. Кошти та речі
приносили небайдужі горо-
дяни, працівники атомної
станції, підприємці. Робота
налагоджувалась, з кожним
виїздом у військові частини
дедалі більше закріплювало-
ся усвідомлення, що лише са-
мі українці, згуртувавшись,
можуть захистити свою Не-
залежність.

Будь-яка незнайома спра-
ва, за яку береться людина,
обов'язково проходить ста-
дії від хаотичності до упо-
рядкування і певних напра-
цювань. Так і тут, згодом з
усіх видів допомоги Петро
Форостяний як керівник
автотранспортного госпо-
дарства виділив той, який
буде найбільш ефективним,
а точніше — ремонт військо-
вої техніки. Безумовно, його
цілком підтримав колектив
підрозділу, бо в АТГ традиції

взаємодопомоги і братер-
ства вже давно стали справ-
жніми цінностями. Більше
того, на базі господарства є
ремонтні майданчики, спе-
ціалісти, є можливість знай-
ти потрібні запчастини.
З’явились перші домовле-
ності з військовими підроз-
ділами про ремонт БТРів.

Створення благодійного
фонду було обумовлено ба-
гатьма причинами, але го-
ловна з них — прозорість
звітності. Наразі двері офісу
фонду «Миротворець» від-

чинені — будь-хто може
зайти і поцікавитись його
роботою, тут нічого не при-
ховують. Благодійний фонд
«Миротворець» офіційно за-
реєстровано у вересні мину-
лого року. Його засновника-
ми стали Олександр Кваша
та Валерій Левицький, вико-
навчим директором —
Петро Форостяний. Зразу ж
у Южноукраїнську знайшли-
ся небайдужі люди, які
добровільно взялися допо-
магати засновникам у робо-
ті Фонду. 

Петро Якович не може
назвати точну кількість лю-
дей, які допомагають «Ми-
ротворцю», бо їх весь час
більшає. До того ж кожен
веде свою ділянку роботи —
ремонтує військову техніку,
плете маскувальну сітку,
готує сухі продуктові набори
для солдатів, займається
збором речей і медикамен-
тів, які конче необхідні на
передовій, веде облік закупі-
вель, займається інформа-
ційною підтримкою тощо.
(Закінчення на 3-й стор.)

Про благодійний фонд «Миротворець» у Южноук-
раїнську чули майже усі мешканці. Більше року тому
небайдужі люди об’єднались, аби допомагати україн-
ському війську в боротьбі з російськими окупантами.

У ПРЕЗИДІЇ ЦК ПРОФСПІЛКИ

НОВІ РЕАЛІЇ ВИМАГАЮТЬ КОНСОЛІДОВАНИХ
ЗУСИЛЬ ТА АДЕКВАТНИХ ВІДПОВІДЕЙ

Виїзне засідання Президії ЦК профспілки, що відбулося
9 липня 2015 року на Чорнобильській АЕС і було прис-
вячене обговоренню основного питання «Про позицію
Атомпрофспілки щодо реформування і розвитку зони відчу-
ження та ДСП «Чорнобильська АЕС», збіглося у часі з робо-
чою поїздкою цього дня до зони відчуження Прем’єр-
міністра України Арсенія Яценюка та віце-прем’єр-
міністра Валерія Вощевського. Під час перебування у
Чорнобильській зоні, зокрема на ЧАЕС, глава уряду зробив
кілька заяв. «Державне агентство України з управління
зоною відчуження повинно бути ліквідоване. Натомість
буде створено Державний концерн щодо поводження з
ядерними матеріалами», – сказав він, додавши, що уряд
прийняв рішення про створення робочої групи з цього
питання і до 30-х роковин трагедії у Чорнобилі будуть ухва-
лені відповідні рішення. 

За словами Прем’єр-міністра, у держконцерн мають
увійти всі державні підприємства і компанії зони відчуження,
які працюватимуть з радіоактивними відходами, у тому числі
й з відпрацьованим ядерним паливом. Також прем’єр пові-
домив, що уряд прийняв рішення у 2016 році провести ве-
лику міжнародну конференцію, присвячену проблемі
Чорнобиля. «І ті уроки, які отримав світ, ця трагедія, що
стала викликом для всього світу, до них має бути приверне-
на увага усього світу і до міжнародної конференції», – сказав
Яценюк. Він також зазначив, що на міжнародній конференції
буде порушено питання про фінансування експлуатації
нової арки, що, за словами прем’єра, у 2017 році буде добу-
дована і накриє зруйнований 1986 року четвертий блок
ЧАЕС.

Учасники засідання Президії, з огляду на висловлену
керівником уряду заяву, зокрема, щодо реформування
управління зоною відчуження, та виходячи із соціальних мір-
кувань, вирішили погодити з Прем’єр-міністром України
питання про включення до складу вищезазначеної робочої
групи представників Атомпрофспілки України.

Заслухавши інформацію Голови Атомпрофспілки Ва-
лерія Матова та заступника голови ППО ВП «Запорізька
АЕС» Івана Здравчева про проведення виїзного семінару
профактиву ім. Н. Скорих, Президія Центрального комітету
профспілки постановила: провести такий виїзний семінар з
29 серпня по 5 вересня 2015 року на базі СОК «Гілея»;

(Закінчення на 2-й стор.)
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МОЗ УКРАЇНИ: «ЛІКУВАННЯ» СМСЧ БЕЗ ДІАГНОЗУ

РОБОЧА ПОЇЗДКА ПРЕЗИДЕНТА 

ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

Тут протестують —
«угорі» не чують

10 липня в Кіровограді
на площі Героїв Майдану
відбулася чергова акція
протесту лікарів про-
ти фактичної ліквідації
СМСЧ-17 і СМСЧ-19, які
обслуговують працівників
і ветеранів уранових шахт
ДП «СхідГЗК» у смт Смо-
ліне Маловисківського ра-
йону та в Кіровограді.

Після так званої реорга-
нізації, коли в останній день
минулого року СМСЧ вивели
з підпорядкування МОЗ Ук-
раїни і передали на баланс
місцевих громад, можна
зробити однозначні виснов-
ки. Будь-яка реформа чи
реорганізація, якщо вона
спрямована на добру спра-
ву, повинна принести через
якийсь час позитивний ре-
зультат. У нашому випадку
його немає, і лікарі про це
попереджали задовго до
того, як у організмі «пацієн-
та» відбулися незворотні
зміни. Вони казали, що в
місцевих бюджетах коштів
на утримання лікарень про-
сто немає, але наказу МОЗ
про реорганізацію СМСЧ та
про поновлення фінансуван-
ня з міністерства ніхто не
скасував, хоча цього вима-
гали протестувальники і в
Смоліному, і в Кіровограді.
Тепер лікарі зі Смоліного і
Кіровограда вирішили про-
вести спільну акцію протес-
ту під стінами Кіровоград-
ської облдержадміністрації.
Колективи обох лікарень за
цей час втратили в чисель-
ності, втратили в заробітній
платі, у персоналу виникла
заборгованість у заробітній
платі, з’явилися критичні
борги за електроенергію та

комуналку, немає грошей на
забезпечення життєдіяль-
ності медичних закладів.

Саме з цією інформаці-
єю звернулася до журналіс-
тів голова профспілкового
комітету СМСЧ-17 Лариса
Шраменко. До мітингуваль-
ників вийшов заступник го-
лови Кіровоградської ОДА
Сергій Коваленко, який го-
дину переконував людей,
що обласна влада робить
усе можливе, щоб вирівняти
ситуацію. Зокрема, сесія
Маловисківської районної
ради прийняла рішення про
виділення 1 мільйона 300
тисяч гривень на погашення
боргу у зарплаті за травень.
Є надія, що найближчим
часом уряд прийме пос-
танову про виділення для
потреб СМСЧ-17 понад 5
мільйонів гривень. Голови
профспілкових комітетів Ін-
гульської та Смолінської
шахт Анатолій Кулінка та
Микола Кавун загострили
увагу посадовця на необхід-
ності кардинального вирі-

шення проблем шахтарсь-
ких лікарень. Чиновник пояс-
нив, що скоріш за все
СМСЧ-19 буде реорганізо-
вано в підрозділ обласного
лікувального закладу. Люди
не раз висловлювали С. Ко-
валенку недовіру, навіть вис-
тупали за проведення голо-
дування, якщо ситуація не
покращиться.

Врешті-решт мітинг за-
кінчився, але запитання
залишаються. Очевидно, що
рішення про виведення шах-
тарських лікарень з підпо-
рядкування Міністерства

охорони здоров’я України
було помилкою, яка вже
призвела до негативних
наслідків. Місцеві громади
не здатні чи чомусь не хо-
чуть фінансувати діяльність
«чужих» лікарень. Усе впира-
ється в кошти, але ж Інгуль-
ська, Смолінська та Но-
вокостянтинівська шахти
щороку сплачують у бюдже-
ти і фонди всіх рівнів більше
150 мільйонів гривень, тоді
як на фінансування лікарень
потрібна сума в десять разів
менша.

Сергій ПОЛУЛЯХ 

Слева-направо, на переднем плане: директор ОП «АиМ» А.ПУЗЕ-

РЕЙ, президент ГП НАЭК «Энергоатом» Ю.НЕДАШКОВСКИЙ, вице-

президент ГП НАЭК «Энергоатом» В.ПЫШНЫЙ 

В центре внимания — ОП «АиМ»
В Желтых Водах в начале июля побывали пред-

ставители руководящего состава государственного
предприятия «Национальная атомная энергогенери-
рующая компания «Энергоатом». 

Целью рабочей поездки было ознакомление с дея-
тельностью обособленного подразделения «Автоматика
и машиностроение», которое недавно вошло в состав ГП
НАЭК «Энергоатом», обсуждение вопросов, связанных с
его техническим перевооружением, структурой, кадрами.
На совещаниях, проходивших на предприятии, присут-
ствовали генеральный директор ГП «ВостГОК» Александр
Сорокин и председатель Восточной объединенной орга-
низации профсоюза Борис Филиппов.

Решение о создании нового обособленного подраз-
деления было принято на заседании правления «Энер-
гоатома» в октябре прошлого года. А перевод персонала
в штаты НАЭК состоялся 1 марта 2015 года.

Как рассказал директор ОП «АиМ» ГП НАЭК «Энерго-
атом» Александр Пузерей, задолженность по заработной
плате, существовавшая перед работниками, на сегодня
полностью погашена. Предприятие работает в штатном
режиме. Трудящиеся, порядка 140 человек, своевременно
получают зарплату. В дальнейшем планируется увеличе-
ние штатной численности.

Руководством ГП НАЭК «Энергоатом» перед ОП «АиМ»
поставлена задача по проведению модернизации обору-
дования атомных станций — систем радиометрического
контроля, систем АСКРО (автоматические системы конт-
роля радиационной обстановки в 30-километровой зоне)
и др. Такая задача обусловлена необходимостью продле-
ния сроков эксплуатации энергоблоков, в первую оче-
редь Запорожской АЭС, обеспечения их надежной и бес-
перебойной работы.

Подготовила
Елена КУБАРЕВА,

фото Виталия ЖУШМАНА

ІНФОРМАЦІЯ ДЛЯ ОБГОВОРЕННЯ

Повідомлення про оп-
рилюднення проекту на-
казу Міненерговугілля «Про
затвердження Концепції
зняття з експлуатації дію-
чих атомних електростан-
цій України».

Проект розроблено Уп-
равлінням з питань ядерної
енергетики та атомно-про-
мислового комплексу Мініс-
терства енергетики та вугіль-
ної промисловості України

Стислий виклад змісту
проекту:

Згідно із Законом України
«Про використання ядерної
енергії та радіаційну безпе-
ку» експлуатуюча організація
(оператор) включає у собі-
вартість виробництва елек-
троенергії витрати на зняття
з експлуатації та консерва-
цію ядерних установок.

Проектом наказу врегу-
льовуються правові та орга-
нізаційні засади фінансово-
го забезпечення діяльності з
припинення та зняття з екс-
плуатації ядерних установок,
розмір відрахувань експлуа-
туючої організації (операто-
ра) до фінансового резерву
на зняття з експлуатації, що
встановлюється експертним
шляхом виходячи з кон-
цепції зняття з експлуатації
ядерної установки.

Мета прийняття акта:
Проект розроблено з ме-

тою визначення основних
аспектів діяльності зі зняття
з експлуатації (далі — ЗЕ)
діючих атомних електрос-
танцій України, кількість ста-
дій ЗЕ, основні положення
стратегії ЗЕ, вартості ЗЕ та
встановлення розміру що-
річних відрахувань до фінан-

сового резерву для зняття з
експлуатації ядерних уста-
новок.

Результатом досягнення
встановлених цілей є зат-
вердження Національною
комісією, що здійснює дер-
жавне регулювання у сферах
енергетики та комунальних
послуг тарифу на електрое-
нергію ДП «НАЕК «Енерго-
атом», який буде враховува-
ти встановлений розмір
щорічних відрахувань до
фінансового резерву на
зняття з експлуатації АЕС.

Інформація про опри-
люднення:

Проект наказу Міністерст-
ва енергетики та вугільної
промисловості України «Про
затвердження Концепції
зняття з експлуатації діючих
атомних електростанцій Ук-
раїни» і аналіз регуляторно-
го впливу до нього буде
оприлюднено на офіційно-
му веб-сайті Міністерства
енергетики та вугільної про-
мисловості України: http://
mpe.kmu.gov.ua («Діяль-
ність» — «Регуляторна дія-
льність» — «Проекти регу-
ляторних актів та аналізи
регуляторного впливу до
них»).

Пропозиції та зауважен-
ня до оприлюдненого про-
екту просимо надсилати за
поштовою адресою розроб-
ника: Міністерство енерге-
тики та вугільної промисло-
вості України, вул. Хре-
щатик, 30, м. Київ, 01601, 
та на електронну адресу:
artur.nebischanskiy@mev.ene
rgy.gov.ua протягом одного
місяця з дати його оприлюд-
нення.

ЗАСТЕРЕЖНА НОТА
5 липня під час святку-

вання Дня Військово-Мор-
ських Сил України голова
Одеської облдержадмі-
ністрації Михайло Саа-
кашвілі зробив гучну зая-
ву про те, що Будинок
профспілок у м. Одеса
після реставрації стане
штабом Військово-Мор-
ських Сил України.

Інформація про це, роз-
міщена у засобах масової
інформації, викликала велику
кількість дзвінків, звернень,
листів від членів профспілок
до Федерації профспілок
України з приводу законнос-
ті таких дій високопосадов-
ця, а також наскільки це
питання опрацьовано з Мі-
ністерством оборони Украї-
ни.

На жаль, керівник облас-
ті, державний службовець,
який має дотримуватися та
забезпечувати законність у
регіоні, на власну думку, без
проведення попередніх кон-
сультацій і переговорів із
власником будівлі — Феде-
рацією профспілок Одеської
області робить заяви, які
входять у протиріччя з чин-

ним законодавством Украї-
ни. 

Це питання також не
погоджувалося з власником
і Міністерством оборони
України, хоча є приклади
конструктивної співпраці Фе-
дерації профспілок України і
військового відомства. Так,
Рада ФПУ в червні ц.р. пере-
дала у державну власність
дитячий санаторій «Соняч-
ний» у м. Очаків Миколаївсь-
кої області для розміщення
підрозділу Військово-Мор-
ських Сил України. Рішенню
Ради ФПУ про передачу
цього об’єкта передували
тривалі перемовини Міно-
борони з власником.

У всьому світі, і Україна
не є винятком, власність
профспілок, як і будь-яке
майно, — приватна влас-
ність, захищена законом.
Жоден державний посадо-
вець не може одноосібно
розпоряджатися ним за
власника, рішення про його
відчуження може приймати
лише виборний орган проф-
спілок відповідно до йо-
го повноважень, визначених
Статутом.

НОРМОТВОРЧІ АКТИ

Затверджено єдиний порядок оплати лікарняних
Уряд затвердив поря-

док оплати перших п’яти
днів лікарняного (не по-
в’язаного із травмою на
виробництві) за рахунок
роботодавця.

Відповідну постанову
Кабінет Міністрів прийняв
24 червня 2015 року. По-
рядок встановлює єдиний
розмір допомоги на весь

період лікарняного (за пер-
ші п’ять днів та починаючи з
шостого дня 50% середньої
зарплати для страхового
стажу до 3 років; 60% — від
3 до 5 років; 70% — від 5 до
8 років; 100% — понад 8
років). Передбачається, що
це дасть змогу роботодав-
цям спростити розрахунок
допомоги.

У ПРЕЗИДІЇ ЦК ПРОФСПІЛКИ

НОВІ РЕАЛІЇ ВИМАГАЮТЬ КОНСОЛІДОВАНИХ
ЗУСИЛЬ ТА АДЕКВАТНИХ ВІДПОВІДЕЙ

(Закінчення. Початок на 1-й стор.)
визначити умови участі у семінарі: проїзд, добові, прожи-
вання та харчування – за рахунок організації, яка відряджає;
заступнику Голови профспілки Павлу Пруднікову розробити
спільно з профкомом ППО ВП ЗАЕС навчальну програму
семінару; відділу колективно-договірної та правової роботи
ЦК профспілки організувати під час проведення семінару
роботу юридичної консультації для учасників семінару;
головам ППО та об’єднаних організацій профспілки у термін
до 5 серпня 2015 року надати інформацію щодо участі деле-
гації, її кількісного складу та бажаної тематики навчання
профкому ППО ВП ЗАЕС.

Члени Президії ЦК профспілки після засідання оглянули
об’єкт «Укриття» Чорнобильської АЕС, відвідали заводи з
переробки рідких і твердих радіоактивних відходів, задіяних
цього року на проммайданчику ЧАЕС.

ОФІЦІЙНО

Розв’язання проблем ЧАЕС –
за протоколом

Перебуваючи 9 липня з робочою поїздкою на Чорнобиль-
ській АЕС, Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк провів
робочу нараду з представниками станції і західних компаній,
які реалізують проекти на проммайданчику. Йшлося, зокрема,
про недофінансування ДСП ЧАЕС у 2014 році, відшкодування
Пенсійному фонду України фактичних витрат на виплату і
доставку пільгових пенсій, вдосконалення систем управління
діяльністю у зоні відчуження Чорнобильської АЕС тощо.

За результатами наради буде підготовлено протокольне
рішення, спрямоване на розв’язання проблем ЧАЕС, а також
на реорганізацію зони відчуження з тим, щоб ця територія
стала економічно самостійною та інвестиційно привабливою.

ЮРИДИЧНА КОНСУЛЬТАЦІЯ

Якщо керівник порушує закон
Яка відповідальність керівника підприємства перед-

бачена за порушення трудового законодавства щодо осіб,
яких було призвано на військову службу по мобілізації?

За незаконне звільнення працівника з роботи ст. 172
Кримінального кодексу України встановлена кримінальна від-
повідальність. Відповідно до зазначеної статті, незаконне звіль-
нення працівника з роботи з особистих мотивів, а також грубе
порушення законодавства про працю караються штрафом до
50 неоподатковуваних мінімумів доходів громадян або позбав-
ленням права обіймати певні посади чи займатися певною
діяльністю на строк до трьох років, або виправними роботами
на строк до двох років. За порушення законодавства про
працю, в тому числі безпідставне звільнення працівника з робо-
ти, ч. 1 ст. 41 Кодексу України про адміністративні правопору-
шення встановлено адміністративну відповідальність, що тягне
за собою накладення штрафу на посадових осіб підприємств,
установ і організацій незалежно від форм власності та громадян
— суб’єктів підприємницької діяльності від 30 до 100 неоподат-
ковуваних мінімумів доходів громадян.

Відповідно до ст. 147 КЗпПУ до працівників, у тому числі
керівника підприємства. установи, організації, може бути
застосовано дисциплінарні стягнення у вигляді догани або
звільнення (відповідно до п. З ст. 40 КЗпПУ або п. 8 ст. 38
КЗпПУ).

ПРОФВЛАСНІСТЬ — НЕДОТОРКАННА
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«ГАРЯЧІ ДНІ» ВІДПОЧИНКУ

«ИСКРА» — ДЕТСКИЙ ЗАРЯД ЗДОРОВЬЯ

«В программу оздоров-
ления включены традицион-
ные методы лечения: вод-
ные процедуры, массаж,
кислородные коктейли, по-

сещение галокамеры, —
говорит главный врач ОРК
«Искра» Александр Кокол. —
То есть это те процедуры,
которые получают все дети.
Однако в зависимости от
имеющихся патологий при
необходимости ребенку ин-
дивидуально назначают до-
полнительные процедуры».

Питание детей — пяти-
разовое, щадящее — без
острого, жирного, жарено-
го. Если есть показания к
диетическому питанию, к
примеру, хронический гаст-
рит, то ребенку назначается
диета. В рационе присут-
ствуют любимые детьми
фрукты. Будут давать и мо-
роженое, пообещал Алек-
сандр Кокол.

Кроме оздоровительных
процедур, ждут детей и раз-
влечения. Воспитатели за-
нимаются с детьми по ут-
вержденному плану, который
предусматривает и развле-
кательную программу, и
обучающие занятия. На ба-
зе физкультурного корпуса
с детьми будет заниматься
тренер.

«Подготовку к детским
заездам мы начинаем еще до
нового года: необходимо
получить разрешение разных
инстанций, проинструктиро-
вать персонал, составить
меню, подготовить комнаты и
многое другое. Это большой
комплекс мероприятий, —
говорит директор ОРК «Иск-
ра» Александр Билык. — Мы
установили на территории
«Искры» дорожные знаки, до-
рожный проезд будет пере-
крыт шлагбаумом, и пока
дети находятся на улице, ни
одна машина не подъедет к
физкультурно-оздоровитель-
ному комплексу».

У каждого оздорови-
тельного сезона есть свои
особенности. По словам
Александра Билыка, есть
такие и в этом сезоне. «В
стране экономический спад,
об этом нужно говорить
открыто. И проведение дет-
ских заездов на базе про-
филактория имеет свои
особенности, — говорит он.
— Мы сократили количество
персонала, который рабо-
тал в столовой. Те, кто при-
езжает к нам оздоравли-
ваться, имеют одноразовое
питание. Детей же нужно
кормить пять раз в день.
Это, конечно, нагрузка на
персонал, большой объем
работ. Есть сложности с
обеспечением игрушками.

Однако медицинский блок
услуг остался прежним. Мы
работаем много лет в этом
направлении, и те наработ-
ки, которые у нас есть, поз-
воляют нам организовать
для детей комфортное пре-
бывание в «Искре».

Вкусная еда, оздорови-
тельные процедуры, инте-
ресный досуг, комфортные

бытовые условия, ухожен-
ная территория, живопис-
ная природа, удобный про-
езд (каждый день детей
забирает и привозит обрат-
но автобус) — это, конечно
же, по душе и детям, кото-
рые там оздоравливаются, и
их родителям.

Галина НАЗАРОВА
Фото автора

К теме
Лето — любимое вре-

мя года детворы, когда
можно купаться, загорать,
кушать свежие фрукты и
отдыхать от школьных
занятий. А еще — инте-
ресно проводить время в
оздоровительных лаге-
рях! Об этом позаботился
профком Восточной объе-
диненной организации
профсоюза.

Дети работников желто-
водских предприятий, кото-
рые входят в профобслужи-
вание ВООП, с удовольстви-
ем отдыхают в пришкольных
лагерях (58 детей посещали
их в первую смену, 26 — во
вторую). 118 путевок полу-
чили дети горняков Смо-
линской и Новоконстанти-
новской шахт, они отдохнули
в пришкольных лагерях
Смолино и Малой Виски. 

76 ребят с Кировоград-
щины (дети работников

шахт и смолинской СМСЧ-
17) отправились в лагерь
«Жемчужина», расположен-
ный вблизи Очакова. Жел-
товодские дети отдыхают в
лагерях «Имени Любови
Шевцовой», который нахо-
дится в Затоке (31 ребенок),

и «Смена», расположенном
в Кирилловке (51 ребенок).

А тем временем уже
планируется отправка де-
тей, которые будут отдыхать
в лагере «Жемчужина» в
третью смену.

Профком ВООП

В июне в оздоровительно-реабилитационном ком-
плексе «Искра» стартовал детский летний оздорови-
тельный сезон. Он продлится до 16 августа. Всего
будет три оздоровительных заезда. В первом — 40
детей атомщиков от 6 до 12 лет. Они уже полным
ходом получают оздоровительные процедуры и актив-
но отдыхают в санатории-профилактории. Тут для
этого созданы все условия.

ПІЛЬГИ ДЛЯ ЖІНОК

Пенсійний вік: виняток із правила
В Україні є певні категорії жінок, яких не торкнули-

ся зміни законодавства щодо підвищення пільгового
пенсійного віку.

1. Особи, хворі на гіпофізарний нанізм (ліліпути), дис-
пропорційні карлики. Відповідно до пункту 3 розділу XV
Закону України «Про загальнообов’язкове державне пен-
сійне страхування».

• пенсійний вік — 40 років,
• необхідний страховий стаж — не менш як 15 років.
2. Інваліди по зору І групи — сліпі та інваліди з дитин-

ства І групи. Відповідно до пункту 3 розділу XV Закону
України «Прозагальнообов’язкове державне пенсійне
страхування».

• пенсійний вік — 40 років,
• необхідний страховий стаж — не менш як 10 років.
З. Військовослужбовці, особи начальницького й рядо-

вого складу органів внутрішніх справ, які брали участь у
бойових діях, а також ті, що стали інвалідами внаслідок
поранення, контузії, каліцтва, отриманих під час захисту
Батьківщини або під час виконання інших обов’язків вій-
ськової служби (службових обов’язків), або внаслідок
захворювання, пов’язаного з перебуванням на фронті чи
виконанням інтернаціонального обов’язку; дружини,
якщо вони не взяли повторний шлюб, і матері військовос-
лужбовців, осіб начальницького й рядового складу органів
внутрішніх справ, які померли (загинули) під час військо-
вої служби (виконання службових обов’язків) чи після
звільнення зі служби або внаслідок поранення, контузії,
каліцтва, отриманих під час виконання обов’язків військо-
вої служби (службових обов’язків), захворювання, по-
в’язаного з перебуванням на фронті, ліквідацією наслідків
Чорнобильської катастрофи чи виконанням інтернаціо-
нального обов’язку. Відповідно до пункту 3 розділу XV
Закону України «Про загальнообов’язкове державне пен-
сійне страхування». 

• пенсійний вік — 50 років,
• необхідний страховий стаж — не менш як 20 років.
4. Жінки, які народили п’ятеро або більше дітей і вихо-

вали їх до шестирічного віку; матері інвалідів із дитинства,
які виховали їх до цього віку. Відповідно до пункту 3 розді-
лу XV Закону України «Про загальнообов’язкове державне
пенсійне страхування».

• пенсійний вік — 50 років,
• необхідний страховий стаж — не менш як 15 років.
5. Жінки, які пропрацювали не менш як 15 календар-

них років у районах Крайньої Півночі або не менш як 20
календарних років у місцевостях, прирівняних до районів
Крайньої Півночі. Відповідно до Угоди між урядами Ук-
раїни та Російської Федерації від 15.01.1993 р.

• пенсійний вік — 50 років,
• необхідний страховий стаж — 20 років.
6. Жінки, які працюють у сільськогосподарському

виробництві та виховали п’ятеро або більше дітей до 14-
річного віку (також і усиновлених). Відповідно до пункту
«ж» статті 13 Закону України «Про пенсійне забезпечен-
ня», пункту 2 розділу XV Закону України «Про загально-
обов’язкове державне пенсійне страхування», Постанови
Кабінету Міністрів України від 16.05.1992р. №244.

• достроковий вихід на пенсію незалежно від віку та
страхового стажу.

Галина МАСТЮГІНА

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Єднає співпраця благодійного фонду й атомної
профспілкової спільноти

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Ремонт військової техні-
ки вже поставлено на потік,
щодня на цій ділянці працює
від 26 до 30 спеціалістів, а
саме — Ю. Чабан, О. Лу-
ценко, А. Поперешняк, Юрій
Івасюк і його син Павло, О.
Притуляк, А. Вовчок, Ю. Чер-
нишов, М. Дидик, С. Пятак,
С. Морозов, Є. Білоголовий,
О. Шевченко, О. Стрєлков,
В. Ковалок та інші. Це пра-
цівники автотранспортного
господарства, інших підроз-
ділів атомної станції, просто
небайдужі городяни. Багато
хто з автомобілістів прихо-
див допомагати під час
своєї відпустки або в осо-
бистий вихідний, дехто з
атомників так само — у віль-
ний від основної роботи час
докладав рук і майстерності
до загальної справи. Звісно,
ремонт військової техніки —
справа для більшості спе-
ціалістів нова, отже, доводи-
лось розширювати коло
своїх знань і вмінь, шукати
інструкції в Інтернеті, кон-
сультуватися. «Ремонт такої
техніки для автомобілістів не
зовсім звичний, чимало
нового взнаємо, — каже
Петро Форостяний, — але
вчимося у процесі. Сьогод-
ні процес уже йде значно
швидше, ніж на початку,
коли ми лише бралися за цю
роботу. Спеціалісти органі-
зували процес так, що од-
ночасно ремонтується де-
кілька машин,  у  результаті
виходить швидше і якісні-
ше. Найскладніше — до-
бути запчастини». За слова-
ми Петра Яковича, значною
мірою допомагає рідна
Компанія «Енергоатом», але
найцінніше — це люди, які
не рахуються із власним
часом, а віддають свої сили і
вміння для за-гальної пере-
моги.

Військові завжди зали-
шаються задоволеними і
вдячними, коли бачать якісні
результати роботи южноук-

раїнських волонтерів. Ві-
домий в Україні волонтер, а
сьогодні радник Президента
України, координатор групи
«Крылья Феникса» Юрій
Бірюков, який не раз бував у
Южноукраїнську і зустрічав-
ся з місцевими волонтера-
ми, зазначив, що така робота
— по відновленню військової
техніки — дуже важлива:
«Що б там не казали у ЗМІ
про те, що у нас залежі тех-
ніки, треба розуміти, що
залежі у нас такої техніки,
яку потім ще два місяці пот-
рібно відновлювати». 

У квітні цього року ба-
жання особисто подякува-
ти волонтерам «Миротвор-
ця» виявили самі військові.
Заступник командира 79-ї
окремої аеромобільної бри-
гади підполковник Дмитро
Марченко, командир тре-
тього батальйону «Фенікс»
Сергій Почтаренко та «кіборг»,
заступник командира бата-
льйону 79-ї аеромобільної
бригади капітан Євген Жу-
ков дякували за те, що про-
тягом цього страшного для
країни року воєнних дій на
сході южноукраїнці стали для
них надійним тилом, допо-
магаючи у забезпеченні тех-
нічних і матеріальних потреб
військовослужбовців.

У березні 2015 року вісім
спеціалістів навіть виїжджали
у зону АТО — під Широкиним
— для того, аби встановити
двигуни на БТР-70, які перед
цим було відремонтовано на
базі автотранспортного під-
приємства. Окрім того, на-
лаштували ще чотири одини-
ці військової техніки прямо на
передовій. 

Волонтерки Діана Сухі-
ніна, Олена Громовик, Ольга
Левицька та інші весь цей
час залишаються вірними
фонду «Миротворець», не
шкодують сил і часу, органі-
зовують збір продуктів хар-
чування, речей, ліків для від-
правки на передову. В офісі,
який є і складом, вони зус-
трічають кожного усмішкою і

намагаються максимально
допомогти тим, хто до них
звертається. Людмила Сту-
ліна організувала роботу
«Кулінарної дюжини», яка
займається формуванням
сухих наборів для приготу-
вання гарячих страв на пе-
редовій. Взимку дівчата ши-
ли балаклави для бійців,
плели теплі шкарпетки…
Одне слово, беруться за
будь-яку справу, яку вважа-
ють корисною для перемоги
у цій війні. Кожна з них має
родину, має рідних або бли-
зьких, які воюють на сході,
але почуття відповідальності
за майбутнє країни не дає їм
бути осторонь тих подій, які
відбуваються в країні.

Переселенці теж не за-
лишаються поза увагою Фон-
ду. Коли бійці 79-ї окремої
аеромобільної бригади взя-
ли шефство над кількома
людьми, постраждалими в
зоні АТО, а потім вирішили
перевезти багатодітну сім’ю
на підконтрольну Україні 
територію, «Миротворець» 
і тут взявся допомагати.
Знайшли і частково викупи-
ли будинок у селі Семенівка
Арбузинського району, ор-
ганізували толоку і зроби-
ли косметичний ремонт у
будинку, перевезли сім’ю на
початку червня нинішнього

року. Петро Якович Форос-
тяний особисто контролю-
вав процес переїзду і дуже
переймався самопочуттям
дітей та їхньої мами, яка до
останнього не могла повіри-
ти в таку доброзичливість
зовсім чужих їй людей.
Попереду у Фонду ще чима-
ло планів у цьому напрямі —
зібрати кошти на другу час-
тину за будинок, допомогти
у придбанні кози, упорядку-
ванні двору та побуту, зро-
бити косметичний ремонт
паркану. 

Фонд «Миротворець»
вдячний за допомогу і спів-
працю профспілковим комі-
тетам НАЕК «Енергоатом» та
Южно-Української АЕС, ке-
рівникам окремих підрозділів
ЮУАЕС, просто небайдужим
людям, які беруть активну
участь у діяльності благодій-
ного фонду «Миротворець» 
і розуміють, що допомога
армії — це сьогодні святий
обов’язок кожного українця.
«Якщо ми сьогодні всім ми-
ром підтримаємо наше вій-
сько, то буде у нас армія і
буде мир», — впевнений
виконавчий директор благо-
дійного фонду «Миротво-
рець» Петро Форостяний. 

Оксана МІСЮКЕВИЧ,
фото з архіву 

фонду «Миротворець»
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4
СПОРТИВНА СЛАВА ВП «ХМЕЛЬНИЦЬКА АЕС» ВИХОВАНЦІ ККСС «ОЛІМП» ВП ЮУАЕС

ДОСТОЙНАЯ СМЕНА СВОЕМУ ЗЕМЛЯКУ
С 19 по 22 июня 2015

года в пос. Черноморка
Очаковского района про-
ходил Всеукраинский Ку-
бок по плаванию среди
детей памяти легендар-
ного пловца XX века
Бойченко Семена Петро-
вича.

Почтить память заслу-
женного мастера спорта
СССР, установившего 111
рекордов Европы и мира,
уроженца с. Марьевка Баш-
танского района Николаевс-
кой области, собрались
около 250 спортсменов из
Харькова, Киева, Одес-
сы, Кировограда, Херсона,
Комсомольска, Николаева,
Нетешина и Южноукраинс-
ка.

Команда ККСС «Олимп»
ОП ЮУАЭС в составе 26

юных спортсменов отделе-
ния плавания, принявшая
участие в данных соревно-
ваниях, вернулась домой не
с одним комплектом меда-
лей: I место — 15 медалей, II

место — 24 медали, III мес-
то — 14 медалей.

СПАНЧАК Е.М.,
заведующая 
отделением 

ККСС «Олимп»

Золоті нетішинські шаблістки Золоті нетішинські шаблістки 
З 12 по 28 червня цьо-

го року в столиці Азер-
байджану — Баку проходи-
ли перші в історії Євро-
пейські ігри, організовані
об’єднанням Олімпійсь-
ких комітетів Європи.
Команда України стала 
6-ю за кількістю медалей
та посіла 8-ме загально-
командне місце серед 50
країн Європи, здобувши
46 медалей — 8 золотих,
14 срібних і 24 бронзові.  

Одну із восьми золотих
медалей здобула жіноча
збірна України з фехтуван-
ня на шаблях. Золоту
медаль у командній пер-
шості завоювали шабліст-
ки Ольга Харлан, Аліна
Комащук, Олена Кравацька
та Ольга Жовнір. У фіналі в
напруженій боротьбі наша
команда перемогла італійок
з рахунком 45:43. 

У лютому 2015 року  в
столиці Греції Афінах у ко-
мандних змаганнях збірна
України у цьому ж складі
стала золотою переможни-
цею у фінальному етапі Куб-
ка світу з фехтування на
шаблях. 

Аліна Комащук та Ольга
Жовнір — вихованці спор-
тивної школи первинної
профспілкової організації
Хмельницької АЕС, їх імена
знані у світі спорту. Серед
досягнень Ольги Жовнір
найвища  спортивна наго-
рода — золота олімпійська
медаль у командних зма-
ганнях з шаблі на Олімпій-
ських іграх у Пекіні 2008
року. 

У списку перемог Аліни
Комащук  золото в  індивіду-
альних змаганнях чемпіона-
ту світу з фехтування серед
кадетів і юніорів у хорват-
ському Поречі в 2013 році, а
також індивідуальне золото
чемпіонату світу та титул
найсильнішої спортсменки
планети у віковій категорії

«кадети» — у 2010 році в
Азербайджані. 

За підсумками 2013 року
серед найкращих спортсме-
нів України, на церемонії
«Герої спортивного року»,
нетішинська шаблістка Аліна
Комащук отримала одразу
дві нагороди — у номінації
«Олімпійська надія», а також
у командному складі разом з
нетішинкою Галиною Пун-
дик та Ольгою Харлан і
Оленою Вороніною здобули
звання «Команди спортив-
ного року» за командне
срібло чемпіонату Європи та
командне золото чемпіонату
світу.

Спортивні досягнення є
візитівкою і, звичайно ж,

гордістю Хмельницької АЕС.
Завдяки ХАЕС спортсмени
мають можливість проя-
вити себе сповна. Перемо-
ги нетішинських спортсме-
нів формують спортивний
імідж не тільки ХАЕС, а й
України, якій є ким пиша-
тися.

Дванадцятьом спортс-
менам, вихованцям спор-
тивної школи ППО Хмель-
ницької АЕС, присвоєно
найвище спортивне зван-
ня «Заслужений майстер
спорту України». Серед
нетішинських спортсменів
— 12 майстрів спорту Ук-
раїни міжнародного класу,
понад 60 майстрів спорту
України. 

Змагалися за звання найсильнішого

25 червня цього року в спортком-
плексі ХАЕС «Енергетик» проходили зма-
гання серед цехів і підрозділів
Хмельницької АЕС з армрестлінгу в залік
15 Спартакіади Організації молоді
Атомпрофспілки України. Організатори
змагань — СК «Енергетик» та профспіл-
ковий комітет Хмельницької АЕС.

За звання найсильнішого змагалися 45
спортсменів-атомників. Після проведення
процедури зважування учасників було роз-
ділено на групи з п’яти вагових категорій. 

Серед семи команд у загальнокоманд-
ному заліку на першому місці — команди

електроцеху та третього державного по-
жежно-рятувального загону головного уп-
равління Державної служби України  з над-
звичайних ситуацій в Хмельницькій області.
Друге місце вибороли силачі турбінного
цеху. На третьому — команда з енергоре-
монтного підрозділу. 

Усіх призерів нагородили медалями,
грамотами та кубками. 

Довідково: Армреслінг (від анг. arm —
рука + боротьба) — вид статичного єдино-
борства, для перемоги в якому необхідно
притиснути до поверхні столу руку суперни-
ка.

Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

УРЯД ПОСТАНОВИВ

Кабінет Міністрів України затвердив поря-
док здійснення публічного збору благодійних
пожертв для забезпечення бойової, мобіліза-
ційної готовності, боєздатності та функціону-
вання Збройних Сил України.

У тексті відповідної постанови зазнача-
ється, що «порядок визначає механізм здійс-
нення публічного збору благодійних пожертв
у формі коштів або майна серед невизначе-
ного кола осіб, зокрема з використанням
рухомого (мобільного) зв’язку, засобів масо-
вої інформації або через благодійні організа-
ції». Публічний збір благодійних пожертв

може здійснюватися: особами, які здійсню-
ють публічний збір благодійних пожертв від
імені благодійної організації або на користь
благодійної організації від власного імені
(через благодійні організації); особами, які
здійснюють публічний збір благодійних по-
жертв від імені або на користь Міноборони;
уповноваженими посадовими особами Міно-
борони з використанням засобів масової
інформації... Водночас Міноборони оприлюд-
нить протягом декількох робочих днів на
власному офіційному веб-сайті інформацію
(або реєстр) щодо договорів про благодійну
діяльність, укладених з особами, які здійсню-
ють публічний збір пожертв.

Порядок здійснення благодійної допомоги

КОРИСНІ ПОРАДИ

Літо багате на різні фрукти-ягоди: малину,
смородину, суницю, шовковицю, вишні. Вони
є невичерпним джерелом вітамінів. Тож поки
триває сезон, «налягайте» на цю дуже корисну
смакоту. Дієтолог Олена Джуг радить уживати
її на другий сніданок, полуденок та вечерю.

— За день можна з’їдати до півкілограма
свіжих ягід. Вони корисні всім. Головне, щоб

були стиглі й чисті. Рекордсмени за кількіс-
тю вітамінів і мікроелементів — смородина,
малина та вишня. Крім того, в цих плодах є
речовини, що, ймовірно, притлумлюють ріст
і зменшують кількість злоякісних клітин.
Ягоди допоможуть навіть схуднути на кілька
кілограмів. Проте ягідну дієту не раджу,
оскільки кислота може спричинити виник-
нення гастриту та виразки.

(Далі буде)

Літо — джерело вітамінів
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